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Zápis ze 17. zasedání Zastupitelstva obce Brantice 
konaného dne 30. října 2024 od 18:00 v TJ Sokol Radim 

 
Přítomní členové zastupitelstva: 
Ing. Daniel Říha   Ing. Antonín Šamaj  Libor Valenta 
Jiřina Heinischová, DiS.  Roman Anderle  MUDr. Naděžda Ryšánková 
Vladimír Dofek   Ing. Martin Karas  Michal Šerý  
 
Omluveni členové zastupitelstva: 
---  
 

1. Zahájení 

Zasedání zastupitelstva zahájila místostarostka Jiřina Heinischová (dále jen “předsedající“) 
v 18:00 hodin. Na základě prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva (příloha č. 1) 
konstatovala, že je přítomno 9 z 9 zastupitelů a Zastupitelstvo obce Brantice (dále jen “ZO“) 
je usnášeníschopné. Dále předsedající prohlásil, že zasedání bylo řádně svoláno a vyhlášeno. 

Pan Ing. David Niklasch dne 22. října 2024 doručil na obecní úřad svou písemnou rezignaci na 
mandát zastupitele. V souladu s § 55 odst. 2 písm. b zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do 
zastupitelstev obcí tímto dnem zanikl mandát pana Ing. Davida Niklasche, zvoleného do 
zastupitelstva obce Brantice za volební stranu „Brantice a Radim SPOLEČNĚ“. Na základě 
ustanovení § 56 odst. 1 zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí vznikl 
mandát zastupitele náhradníkovi za volební stranu „Brantice a Radim SPOLEČNĚ“ panu 
Michalu Šerému. O vzniklé situaci byl pan Šerý informován a souhlasil s výkonem funkce 
zastupitele obce Brantice. 

Z důvodu rezignace pana Ing. Davida Niklasche na mandát zastupitele obce Brantice a vznik 
mandátu pana Michala Šerého, nového člena zastupitelstva obce, je zapotřebí, aby nový člen 
zastupitelstva obce složil slib zastupitele. Nový člen zastupitelstva obce v souladu s 
ustanovením § 69 odst. 2 a 3 zákona č. 128/2000 Sb., zákona o obcích (obecní zřízení) složí 
slib člena zastupitelstva obce. Složení slibu proběhne po jeho přečtení místostarostkou obce. 
Složení slibu je splněno pronesením slova slibuji a podpisem na listinu prokazující složení 
slibu. Složení slibu s výhradou, nebo nesložení slibu, má za následek okamžitý zánik mandátu 
člena zastupitelstva obce. Potvrzení o složení slibu bude přílohou zápisu zasedání. 

Předsedající přečetla slib: 

„Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu 
vykonávat svědomitě, v zájmu obce Brantice a jejích občanů a řídit se Ústavou a zákony 
České republiky.“ [§ 69 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném 
znění]. 

Následně předsedající vyzvala zastupitele Michala Šerého, ke složení slibu pronesením slova 
„slibuji“ a podpisem na připraveném archu. 
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Michal Šerý slib složil. 

 

2. Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatele 

Předsedající navrhla ověřovateli zápisu pana Romana Anderleho a pana Martina Karase 
a zapisovatelkou paní Ivetu Náhlíkovou.  

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním dala předsedající možnost vyjádřit se přítomným občanům. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

17/1/24 – ZO schvaluje ověřovateli zápisu pana Romana Anderleho a pana Martina Karase 
a zapisovatelkou paní Ivetu Náhlíkovou. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0.  

Usnesení č. 17/1/24 bylo schváleno. 

 

3. Kontrola zápisu předchozího zasedání 

Předsedající informovala přítomné, že zápis z minulého jednání ZO byl řádně ověřen, k zápisu 
nebyly vzneseny žádné námitky, zápis tedy odpovídá průběhu zasedání. Předsedající sdělila, 
že zápis v písemné formě je uložen k nahlédnutí v kanceláři Obecního úřadu Brantice 
a v elektronické formě též na webových stránkách obce. 
 

4. Schválení programu zasedání 

Předsedající seznámila přítomné s návrhem programu zasedání obecního zastupitelstva 
v souladu se zveřejněnou pozvánkou. 

Program zasedání: 

1. Zahájení 
2. Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
3. Kontrola zápisu předchozího zasedání 
4. Schválení programu zasedání 
5. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
6. Rezignace na mandát člena zastupitelstva a slib nového člena 

zastupitelstva 
7. Volba starosty obce 
8. Návrh na schválení funkce 2. místostarosty obce 
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9. Volba člena kontrolního výboru 
10. Volba předsedy kulturního výboru 
11. Volba předsedy stavebního výboru 
12. Projednání dodatku ke smlouvě o dílo na pořízení změny územního 

plánu č. 2, převedení do jednotného standardu    
13. Opatření pro zvládání popovodňové situace 
14. Výzva „Pomoc domácnostem“ 
15. Různé, informace občanům o aktuálním dění v obci 
16. Diskuze 
17. Závěr  

 

Následně se zeptala členů ZO, zda mají zájem návrh programu doplnit nebo některý bod 
pozměnit či ho z programu stáhnout. 

Návrhy na změnu, doplnění, stažení: nebyly vzneseny. 

Před hlasováním dala předsedající možnost vyjádřit se přítomným občanům. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 

Návrh usnesení: 

17/2/24 – ZO schvaluje předložený program 17. zasedání Zastupitelstva obce Brantice. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0.  

Usnesení č. 17/2/24 bylo schváleno. 

 

5. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 

Předsedající vyzvala kontrolní výbor, aby podal zprávu o kontrole usnesení z minulého ZO, 
která měla být splněna k dnešnímu zasedání ZO. 

Předseda kontrolního výboru pan Roman Anderle sdělil, že na základě skutečnosti, že od 

posledního zastupitelstva konaného dne 21.10.2024 do této doby uběhla velice krátká doba - 

3 dny, bylo po vzájemné dohodě mezi místostarostkou a kontrolním výborem rozhodnuto, že 

kontrola dokumentace a plnění jednotlivých usnesení z 16. zasedání ZO obce bude přesunuta 

na následnou pracovní schůzku kontrolního výboru, před dalším zasedáním. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 
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Návrh usnesení: 

17/3/24 – ZO bere na vědomí sdělení kontrolního výboru.  

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0.  

Usnesení č. 17/3/24 bylo schváleno. 

 

6.Rezignace na mandát člena zastupitelstva a slib nového člena zastupitelstva 

Důvody rezignace pana Ing. Davida Niklasche byly zmíněny na začátku. Předsedající požádala 
jen o odhlasování usnesení, že zastupitelstvo toto bere na vědomí. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 

Návrh usnesení: 

17/4/24 – ZO bere na vědomí rezignaci pana Ing. Davida Niklasche na mandát zastupitele 
obce Brantice a vznik mandátu zastupitele obce Brantice pana Michala Šerého. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0.  

Usnesení č. 17/4/24 bylo schváleno. 

 

7.Volba starosty 

Předsedající přednesla řeč: Dne 21.10.2024 na 16. zasedání Zastupitelstva obce Brantice Ing. 
Daniel Říha veřejně rezignoval na funkci starosty obce Brantice. Starosta obce dle § 55 odst. 
2 písm. b) zákona o volbách č. 491/2001 Sb.  může podat rezignaci písemně nebo může 
podat rezignaci veřejně na zasedání zastupitelstva obce. Rezignaci nelze vzít zpět. Z toho 
důvodu je třeba volba nového starosty. Nejdříve je nutno stanovit, že volba starosty 
proběhne veřejným způsobem, tak jak je to uvedeno v jednacím řádu, a zda-li se bude jednat 
o funkci dlouhodobě uvolněnou.  
 

Protinávrhy: nebyly vzneseny. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 
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Návrh usnesení: 

17/5/24 – ZO schvaluje volbu starosty obce veřejným hlasováním. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0.  

Usnesení č. 17/5/24 bylo schváleno. 

---------------------------------------------------- 

Protinávrhy: nebyly vzneseny. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 

Návrh usnesení: 

17/6/24 – ZO určuje, že pro výkon funkce starosty bude člen zastupitelstva obce dlouhodobě 
uvolněn. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0.  

Usnesení č. 17/6/24 bylo schváleno. 

----------------------------------------------------- 

  
Předsedající sdělila, že o jednotlivých kandidátech na funkci starosty bude hlasováno 
v pořadí, v jakém byli navrženi. Přičemž po platném zvolení konkrétního kandidáta již nebude 
v hlasování pokračováno. Předsedající přistoupil k dalšímu bodu jednání, tím je VOLBA 
STAROSTY a vyzval členy ZO k podání návrhů na funkci starosty. 

O slovo se přihlásil pan Godál, který jako zástupce rodičů vyjádřil obavy o budoucnost ZŠ a 
MŠ Brantice a vyjádřil podporu řediteli školy panu Šimůnkovi a zaměstnancům. Pan Godál 
uvedl, že ZŠ a MŠ Brantice je vyhledávané školské zařízení a osobnost ředitele hraje velkou 
roli v rozhodování, kam umístit dítě. Pan Godál požádal zastupitele, aby v návaznosti na 
prohlášení pana ředitele na minulém zasedání zastupitelstva, zvážili tyto okolnosti při svém 
rozhodování. Pan Godál předal na místě zastupitelstvu Otevřený dopis zastupitelstvu obce 
s podpisy rodičů. 

Pan Varmus řekl, že ředitel školy by neměl být vměšován do politiky, neměl by být politicky 
angažovaný. 

Ředitel školy Adam Šimůnek poděkoval rodičům za podporu. 
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Zastupitel pan Valenta navrhl na funkci starosty Jiřinu Heinischovou. 

Zastupitel pan Dofek se paní Heinischové dotázal, zda přijme kandidaturu a paní Heinischová 
sdělila, že ano.   

Protinávrhy: nebyly vzneseny. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 

Návrh usnesení: 

17/7/24 – ZO volí v souladu s § 84 zákona o obcích starostou obce Jiřinu Heinischovou. 

Výsledek hlasování:  

Pro 5 (Jiřina Heinischová, Vladimír Dofek, Roman Anderle, Libor Valenta, Naděžda 
Ryšánková)  

Proti 2 (Daniel Říha, Antonín Šamaj) 

Zdržel se 2 ((Martin Karas, Michal Šerý) 

Usnesení č. 17/7/24 bylo schváleno. 

------------------------------------------------- 

Předsedající sdělila, že ohledem na zvolení její osoby na funkci starostky a s ohledem na 
dosavadní funkci místostarostky, je zapotřebí zvolit nového místostarostu. S ohledem na 
potřebu zvolit místostarostu, je nejdříve zapotřebí stanovit, že volba místostarosty proběhne 
veřejným způsobem, tak jak je to uvedeno v jednacím řádu, a zda-li se bude jednat o funkci 
dlouhodobě uvolněnou. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny  

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 

Návrh usnesení: 

17/8/24 – ZO schvaluje volbu místostarostu obce veřejným hlasováním. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0.  
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Usnesení č. 17/8/24 bylo schváleno. 

 

------------------------------------------------------------- 

 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: Dalším návrhem je usnesení č. 17/9/24, ve znění, že zastupitelstvo obce určuje, že 
pro výkon funkce místostarosty bude člen zastupitelstva obce dlouhodobě uvolněn. 

Návrh usnesení: 

17/9/24 – ZO určuje, že pro výkon funkce místostarosty bude člen zastupitelstva obce 
dlouhodobě uvolněn. 

Zastupitel pan Říha se dotázal, zda je změna v tom, že bude místostarosta dlouhodobě 
uvolněn, když na poradě byla domluva na 2 místostarosty. 

Předsedající sdělila, že ano. 

Výsledek hlasování:  

Pro 6 (Jiřina Heinischová, Vladimír Dofek Roman Anderle, Libor Valenta, Naděžda Ryšánková, 
Michal Šerý) 

Proti 1 (Antonín Šamaj) 

Zdržel se 2 (Martin Karas, Daniel Říha)  

Usnesení č. 17/9/24 bylo schváleno. 

------------------------------------------------------------- 

Předsedající se dotázala, zda má někdo návrh na funkci místostarosty. 
 
Libor Valenta navrhl Vladimíra Dofka. 
 
Předsedající se dotázala navrženého kandidáta, zda souhlasí se svou kandidaturou a 
zastupitel pan Dofek souhlasil. 
 

Protinávrhy: nebyly vzneseny. 
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Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno.  
 

Návrh usnesení: 

17/10/24 – ZO volí v souladu s § 84 zákona o obcích místostarostou obce Vladimíra Dofka. 

Výsledek hlasování:  

Pro 6 (Jiřina Heinischová, Roman Anderle, Martin Karas, Libor Valenta, Naděžda Ryšánková, 
Michal Šerý)  

Proti 0  

Zdržel se 2 (Daniel Říha, Antonín Šamaj) 

Nehlasoval 1 (Vladimír Dofek)  

Usnesení č. 17/10/24 bylo schváleno. 

 

 

8.Návrh na schválení funkce 2. místostarosty obce 

Předsedající přednesla řeč: Tento bod, který se zabýval návrhem na schválení funkce 2. 
místostarosty obce byl navržen především s ohledem na aktuální situaci spojenou s řešením 
následků povodní, přičemž tato funkce by mohla sloužit jako podpora a výpomoc 
v popovodňové situaci. Nicméně po zvážení a společné rozpravě zastupitelé obce dospěli k 
závěru, že volba 2. místostarosty není v současné době potřebná, a proto se o tomto bodu 
hlasovat nebude, a to jednak s ohledem na funkci uvolněného místostarosty, a jednak 
s ohledem na to, že na obci je dočasně zaměstnaná koordinátorka, která pomáhá s řešením 
popovodňové situace. Rozhodnutí bylo učiněno s ohledem na aktuální potřeby obce a 
efektivní využití lidských zdrojů. O tomto bodu tedy po dohodě nebudeme hlasovat. 

 

Protinávrhy: nebyly vzneseny. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 
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Návrh usnesení: 

17/10/24 – ZO neschvaluje funkci 2. místostarosty pro obec Brantice 

Došlo k duplicitnímu číslu v návrhu usnesení. 

Od tohoto bodu bylo upuštěno, nehlasovalo se o něm. 

 

 

9.Volba členů kontrolního výboru 

Předsedající přistoupila k dalšímu bodu č. 9, 10 a 11, což je volba člena kontrolního výboru,  
volba předsedy kulturního výboru a volba předsedy stavebního výboru.      
 
Z důvodu rezignací a souvisejících změn je zapotřebí změnit zastoupení ve výborech. V obci 
máme kontrolní, finanční, stavební a kulturní výbor.  

Finanční a kontrolní výbor dle § 117 odst. 2 zákona a § 84 odst. 2 písm. l. zákona o obcích 
jsou výbory povinnými. Počet členů ve výborech musí být lichý. Momentálně každý z těchto 
výborů má 3 členy. Předsedou výboru musí být vždy člen zastupitelstva obce (§ 117 odst. 4). 

Členy kontrolního výboru byli zvoleni Roman Anderle jako předseda, Libor Valenta a Ing. 
David Niklasch. S ohledem na rezignaci Ing. Davida Niklasche, je zapotřebí volba nového 
člena kontrolního výboru.  

Předsedající vyzvala zastupitele k podání návrhů na člena kontrolního výboru. 
 
Zastupitel pan Anderle navrhl Antonína Šamaje. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 

Návrh usnesení: 

17/11/24 – ZO volí jako člena kontrolního výboru Ing. Antonína Šamaje. 

Výsledek hlasování:  

Pro 8 (Daniel Říha, Jiřina Heinischová, Vladimír Dofek, Roman Anderle, Martin Karas, Libor 
Valenta, Naděžda Ryšánková, Michal Šerý) 

Proti 0 
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Zdržel se 1 (Antonín Šamaj) 

Usnesení č. 17/11/24 bylo schváleno. 

 

 

 

10.Volba předsedy kulturního výboru 

Předsedající sdělila, že kulturní výbor je výbor, který je nepovinným výborem. Jeho 
předsedou, však musí být člen zastupitelstva. Členové mohou být z řad obyvatel obce. Členy 
kulturního výboru byli zvoleni Michal Doričák, jako předseda, který svou rezignaci podal 
písemně dne 11.10.2024, paní Iveta Náhlíková, referentka obecního úřadu a Filip Hendrych.  
S ohledem na rezignaci Michala Doričáka je zapotřebí volba předsedy kulturního výboru.  

 
Předsedající vyzvala zastupitele k podání návrhů na předsedu kulturního výboru. 
 
Zastupitelka paní Ryšánková navrhla Michala Šerého. 
 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 

Návrh usnesení: 

17/12/24 – ZO volí jako předsedu kulturního výboru Michala Šerého. 

Výsledek hlasování:  

Pro 8 (Daniel Říha, Jiřina Heinischová, Vladimír Dofek, Antonín Šamaj, Roman Anderle, 
Martin Karas, Libor Valenta, Naděžda Ryšánková) 

Proti 0  

Zdržel se 1 (Michal Šerý)  

Usnesení č. 17/12/24 bylo schváleno. 
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11.Volba předsedy stavebního výboru 

Předsedající sdělila, že stavební výbor je výbor, který je nepovinným výborem. Jeho 
předsedou, však musí být člen zastupitelstva. Členové mohou být z řad obyvatel obce. Členy 
stavebního výboru byli Ing. David Niklasch jako předseda, který svou rezignaci podal dne 
22.10.2024, a to jak na zastupitele, tak na funkci ve stavebním výboru, dále jsou členy Ing. 
Malinovský, Ing. Mlčoch, Ing. Šamaj a Ing. Kubánek. S ohledem na rezignaci Ing. Davida 
Niklasche je zapotřebí volba předsedy stavebního výboru. Ing. David Niklasch zůstává členem 
stavebního výboru.  

 
Předsedající vyzvala zastupitele k podání návrhů na předsedu stavebního výboru. 
 
Zastupitel pan Říha navrhl Ing. Antonína Šamaje. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 

Návrh usnesení: 

17/13/24 – ZO volí jako předsedu stavebního výboru Ing. Antonína Šamaje. 

Výsledek hlasování:  

Pro 8 (Daniel Říha, Jiřina Heinischová, Vladimír Dofek, Roman Anderle, Martin Karas, Libor 
Valenta, Naděžda Ryšánková, Michal Šerý) 

Proti 0  

Zdržel se 1 (Antonín Šamaj) 

Usnesení č. 17/13/24 bylo schváleno. 

--------------------------------------------------- 

12.Volba předsedy finančního výboru 

Předsedající přednesla řeč: Musíme také ještě přistoupit k volbě členů obsazenosti 
finančního výboru, a to jednak předsedy a jednak člena. Doposud byli členové Ing. Martin 
Karas, MUDr. Naděžda Ryšánková a jako předseda pan Vladimír Dofek. S ohledem na novou 
funkci místostarosty, je zapotřebí zvolit předsedu a zároveň i člena.  
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Předsedající vyzvala zastupitele k podání návrhů na předsedu finančního výboru. 

Zastupitel pan Dofek navrhl Ing. Marina Karase. 

Protinávrhy: zastupitel Antonín Šamaj navrhl Ing. Daniela Říhu. 

Zastupitel pan Říha sdělil, že se vzdává možnosti být předsedou finančního výboru.  

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 

Návrh usnesení: 

17/14/24 – ZO volí jako předsedu finančního výboru Ing. Martina Karase. 

Výsledek hlasování:  

Pro 8 (Daniel Říha, Jiřina Heinischová, Vladimír Dofek, Roman Anderle, Antonín Šamaj, Libor 
Valenta, Naděžda Ryšánková, Michal Šerý) 

Proti 0 

Zdržel se 1 (Martin Karas)  

Usnesení č. 17/14/24 bylo schváleno. 

------------------------------------------- 

Předsedající sdělila, že jelikož pan Ing. Martin Karas byl zvolen jako předsedou finančního 
výboru, musí být zvolen člen. 

Předsedající vyzvala zastupitele k podání návrhů na člena finančního výboru. 

Zastupitel pan Karas navrhl Ing. Daniela Říhu.   

Protinávrhy: nebyly vzneseny. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno.  

Návrh usnesení: 

17/15/24 – ZO volí jako člena finančního výboru Ing. Daniela Říhu. 
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Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0.  

Usnesení č. 17/15/24 bylo schváleno. 

 

 

13.Projednání dodatku ke smlouvě o dílo na pořízení změny územního plánu č. 2, 
převedení do jednotného standardu 

Předsedající přednesla řeč: Dalším bodem dnešního programu je bod č. 12, což je projednání 
dodatku ke smlouvě o dílo na pořízení změny územního plánu č. 2, převedení do jednotného 
standardu 

Zastupitelstvo obce schválilo dne 7. září 2024 obchodní firmu Urbanistické středisko Ostrava, 
s.r.o., jako zhotovitele Změny č. 2 Územního plánu Brantice, jejímž obsahem bude převedení 
územního plánu do jednotného standardu. Smlouva byla podepsána 19. září 2024. 
Od společnosti Urbanistické středisko Ostrava jsme obdrželi dodatek ke smlouvě o dílo, 
kterým se navrhuje úprava termínu předání zpracované Změny č. 2 Územního plánu 
Brantice. 

Důvodem pro žádost o sepsání dodatku je dosud nedořešená otázka kontrolních programů 
pro územní plány obcí. U některých původních formátů dokumentace územních plánů 
dochází při převodu do standardu k velkému množství chyb a je nutné dané formáty 
předigitalizovat do jiných. Předigitalizací tak dochází k navýšení potřebného času pro 
dokončení jednotlivých zakázek. 

Dle podepsané smlouvy měla být 1. etapa dokončena do cca 190 dnů od podepsání smlouvy 
o dílo. To odpovídá cca konec března, začátek dubna. V měsíci březnu 2024 byl zaslán 
dodatek ke smlouvě o dílo, kde bylo sděleno nové datum pro 1. etapu, a to 20. 9. 2024. 
V září 2024 byl zaslaný obci dodatek č. 2, kde bylo sděleno, že s ohledem na zvýšení časové 
náročnosti na zpracování termín pro 1 etapu prodlužují do 15.11.2024.  

Kontrolní programy nejsou vytvářeny a provozovány naším zhotovitelem, kontrola 
v současné době probíhá na KÚ MSK, Urbanistické středisko Ostrava tedy tuto skutečnost 
nemůže ovlivnit a dochází ke změně potřebného času i u jiných zákazníků. S ohledem na tuto 
skutečnost a skutečnost, že hlavní plnění smlouvy by i přes tento posun proběhlo v tento rok 
navrhuji dodatek ke smlouvě o dílo schválit. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 

Návrh usnesení: 

17/16/24 – ZO schvaluje Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo ze dne 19.9.2023 Změna č. 2 
Územního plánu Brantice. 
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Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0.  

Usnesení č. 17/16/24 bylo schváleno. 

 

 

13.Opatření pro zvládání popovodňové situace 

Předsedající sdělila, že s ohledem na povodeň, která v září zasáhla Brantice, obě její místní 
části a s ohledem na další fungování obce byla přijata některá opatření. 

V rozpočtovém opatření č. 15/2024 došlo k navýšení finančních prostředků ze Státního 
fondu životního prostředí ČR „Pomoc domácnostem“ ve výši 16.600.000 Kč a finanční dary 
od obcí. Částka 16.600.000 Kč bude vyplácena na základě žádosti a následné smlouvě o 
poskytnutí daru. Finanční dary ve výši 175.000 Kč budou dány do výdajů do § Krizová 
opatření na poskytnutí stravy pro vojáky. 

Návrh usnesení: 

17/17/24 – ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 15/2024 – viz. příloha zápisu. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0.  

Usnesení č. 17/17/24 bylo schváleno. 

 

14.Výzva „Pomoc domácnostem“ 

V rámci dotační výzvy „Pomoc domácnostem“ vyhlášené Ministerstvem životního prostředí 
(MŽP) k řešení následků povodní po 12.09.2024 obec Brantice obdržela od Státního fondu 
životního prostředí České republiky finanční podporu ve výši 16 600 000 Kč. Tato částka bude 
rozdělena mezi domácnosti, které byly zasaženy povodněmi. 

Obec se při rozdělování finančních prostředků bude řídit metodikou Státního fondu životního 
prostředí „Pravidla pro poskytování finančního příspěvku z rozpočtu obce na pomoc 
domácnostem postiženým povodní“. Zastupitelé obce mají možnost vybrat jednu ze dvou 
možných variant rozdělení příspěvků: 

1. Rozdělení podle míry poškození domácnosti: Výše finančního daru bude určena na 

základě míry poškození. Domácnosti, kde došlo k zatopení obytných místností, obdrží 

vyšší příspěvek než ty, kde byl zatopen pouze sklep s technologií. 

2. Jednotná výše finančního daru pro všechny postižené domácnosti: Každá 

domácnost, která splňuje podmínky, jako je zatopení obytných prostor nebo 

sklepních prostor s technologií, obdrží pevně stanovenou částku. Tento způsob 

zajišťuje rovnoměrnou podporu pro všechny postižené domácnosti. 
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Zastupitelé obce se shodli na vyplácení finančního daru v jednotné výši pro všechny 
postižené domácnosti. 
 
Tyto finanční dary se řídí Pravidly pro poskytování finančního příspěvku. Každá domácnost 
bude muset vyplnit žádost o poskytnutí podpory a po zkontrolování žádosti pověřenou 
osobou úřadu bude žadatel vyzván k podepsání smlouvy o poskytnutí daru a čestného 
prohlášení. Možnost vyplňovat žádosti začne od 1.11. Podrobnosti k tomuto budou dány na 
FB, webové stránky obce, bude zapotřebí si to říci mezi sebou a osoby či rodiny, které 
budeme vědět, že mají problém se dostat, jim v tomto pomůže úřad.  
 

Protinávrhy: nebyly vzneseny. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno. 

Návrh usnesení:   

17/18/24 – ZO schvaluje pravidla pro poskytnutí finančního daru z dotační výzvy „Pomoc 
domácnostem“ a to ve formě jednotné výše 40.000 Kč pro postiženou domácnost jako 
pomoc po povodni v září 2024, a to na pokrytí výdajů vzniklých v souvislosti s odstraňováním 
povodňových škod na majetku, na pokrytí nezbytných výdajů, jako jsou platby za energie, na 
pořízení nebo opravu nezbytného základního vybavení domácností – viz. příloha zápisu. 
 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 17/18/24 bylo schváleno. 

 

15.Různé, informace občanům o aktuálním dění v obci 

Předsedající informovala přítomné: 

Co je asi momentálně našim největším cílem v Branticích a Radimi, tak by mělo být určitě  
aktivní zapojení do protipovodňových opatření.  
 
Naše priority jsou:  

Chodníky – děti do školy 
Cesty 
Škola x školka 
Kulturní dům 
Areál TJ Sokol 
Koryta řeky 

 
A co nejvíce využití dotací.  
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Předsedající aspoň zběžně informovala o dění v naší obci. 
 
Stav nebezpečí končí 13.11.2024. Do této doby je zapotřebí udělat co nejvíce práce, aby 

náklady šly za MSK. 
 
Armáda – končí k zítřejšímu dni. 
 
Technika – nadále nám tady zůstane několik firem s technikou, které nám pomáhají 

s odklízením popovodňových škod. Tady je důležité, aby se toho co nejvíce stihlo do 
13.11. 

 
Skládka – skládka by měla být do pátku tohoto týdne odvezena. 
 
Pálení větví – omlouváme se za pálení větví, ale bohužel to jinak nešlo. Naštěstí větve od 

školy jsou již spálené a zítra by měli být přivoláni hasiči, aby ohniště uhasili a mohl se 
popel odvést na skládku. 

 
Studny Morava – firma na čištění studen + 5000 Kč příspěvek ČČK – zbytek si doplácí vlastník 

studny. Pan Hnízda mi sdělil, že problémy s našimi studny jsou velmi kontaminované 
silnou vrstvou bahna.  

 Dle sdělení pana Hnízdy, tak ČCK bude tento příspěvek poskytovat do 15.11., což je 
uzávěrka žádostí. Kdo tedy odmítne tuto firmu teď, nebudou se moc již vracet, jelikož 
máš mnoho dalších studní na čištění.  

 
Vzorky – se doporučují odebírat nejdříve za 2 až 3 týdny. Bude požádána Hygienická stanice, 

která bude vzorky ze studen odebírat. Toto se ale týká jen studen, které slouží jako 
jediný zdroj pitné vody. 

 
Dřevo – příští týden by měla přijet první zásilka dřeva od Lesů ČR. Dřevo se doveze v 2,5 až 5 

m délkách, takže sháníme možnosti – firmy, které by dřevo zpracovali. Dřevo nebude 
suché, spíše doporučují do krbových kamen než do zplynovacího kotle. 

 
Studenti – je možné, že v obci narazíte na studenty z Přírodovědecké fakulty. Toto je jen 

informace, abyste věděli, že je možné, že se tady budou pohybovat skupinky mladých 
lidí. Mapují zdejší krajinou situaci. 

 
Popelnice – bude kupovat obec. Začne se řešit během příštího týdne. Odpad při běžném 

svozu dávat v pytlech před domy. 
 
Transparentní účet – stav tohoto účtu k včerejšímu dni byl 3.015.004 Kč. Na co a jak budou 

finance využity se bude řešit později. 
 
Centrum Rewise – bude otevřeno ve středy a soboty a provoz budou momentálně již 

zajišťovat kluci z obce. Doposud nám s provozem pomáhali vojáci.  
 
Hruška – zde je provoz každý den, v době od 13:00 – 17:00 hodin.  
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Doprava – jednáme s firmou, která zajišťuje autobusovou dopravu, zdali by nebylo možné 

zajíždět autobusem k zastávce Jednota na dolním konci. Průjezd přes dolní konec 
autobusem není možný. 

 
Telefonní línka – zprovoznění telefonní linky od 1.11. na obecní úřad 
 
Videa – zasílat na FB obce – video na podporu  
 
Dávky 

ÚP – 72.900 Kč  
48.600 Kč – dávka na pořízení nezbytných základních předmětů dlouhodobé 
potřeby – spotřebiče, kotle - zohledňují příjmy 

 
- zvýšené náklady na energie – zatím není nikde oficiálně  
 
Podpora firem – od 1.11.2024 mohou firmy žádat ÚP o náhradu pro zaměstnance za 
překážky na straně zaměstnavatele. Stát bude hradit zpětně, od 13.9., prvních 5 dní 
platí zaměstnavatel sám.  Podpora by měla být jen pro ty, kteří nechali zaměstnance 
doma na překážkách. Pro ty, kteří nechali zaměstnance uklízet firmy po povodních a 
snažili se obnovit výrobu, údajně nebudou mít nárok. Tuto informaci si raději ověřte. 
 
Bezúročné půjčky podnikatelům – podnikatelům budou poskytovány bezúročné 
půjčky na 15 let s odkladem splátek až 24 měsíců 
 
Sbírka – Člověk v tísni 
Nadace naše dítě 
Slevy v Obi , v Datartu 
 

Předsedající sdělila, že ona osobě by byla ráda, kdyby Radim zvážila zřízení osadního výboru. 
Osadní výbory mohou být zřízeny pro část obce. Mohou být tak dobrým prostředkem pro 
občany žijící ve vzdálenějších částech, aby měly mohly prezentovat a případně též prosadit 
své zájmy v zastupitelstvu obce. Z hlediska systematiky zákona patří osadní výbory mezi 
nepovinné výbory zastupitelstva obce. Sice ví, že Radim je díky Liborovi v dobrých rukou. 
Prostředek, jak dát nápady občanů dohromady. 

 
 

16.Diskuze 

Ředitel školy pan Šimůnek informoval, že mateřská škola je zatím v Úvalně do odvolání, 
základní škola se od pondělí vrací z Lichnova do Brantic Na transparentním účtu školy je 
1.150.000,- Kč. 

Místostarosta pan Dofek řekl, že vize dosavadního zastupitelstva byly krásné, ale teď bude 
nejdůležitější zaměřit se na opravy po povodni. Vyzval přítomné, aby drželi při sobě. 
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Pan Varmus se dotázal, jak bude naloženo s penězi z transparentního účtu obce a z účtu 
z nadace VIA. 

Zastupitel pan Říha sdělil, že peníze z obou zdrojů jsou určeny pro občany a záleží na 
domluvě zastupitelů, jakou formou budou obyvatelům předány. Nadace VIA bude chtít od 
obce informaci, jak byly peníze použity. Pro obec jsou určeny peníze, které darovaly např. 
jiné obce a ty jsou vedeny na běžném účtu. 

Pan Mališ navrhl, aby bylo schváleno, že na každém zasedání zastupitelstva bude zařazen 
pevný bod programu: Protipovodňová opatření. 

Zastupitel pan Říha sdělil, že obecní úřad v době povodní navštívilo několik ministrů a 
naposledy proběhlo jednání na Městském úřadě v Krnově, kde ministr Výborný slíbil, že se 
začnou realizovat opatření na toku Opavy, je to priorita. Samotné valy nestačí, je to 
komplexní věc ve spojení s přehradou. 

Zastupitel Daniel Říha poděkoval za podporu a za možnost pracovat jako starosta. Řekl, že 
všechno, co se povedlo, bylo výsledkem práce týmu. Řekl, že práce starosty byla pro něho 
zajímavá a že bude dále pracovat v zastupitelstvu obce a otevírat a přinášet nové podněty. 

Ředitel školy pan Šimůnek navrhl zastupitelům, aby popřemýšleli o možnosti prodat mu 
budovu školy, aby ji mohl provozovat jako soukromou.   

Pan Adámek se dotázal, zda se obec Brantice zapojí k výzvě Opavy, Krnova a Zátoru, které 
zvažují žalobu na stát. 

Zastupitel pan Říha řekl, že obec Brantice nebyla s touto výzvou oslovena. 

Pan Mališ se opakovaně dotazoval zastupitelstva, zda je ochota přijmout usnesení, aby byl 
pevný bod Protipovodňová opatření. 

Starostka paní Heinischová sdělila, že tento bod bude určitě projednáván na příštích 
zasedáních zastupitelstva. 

Pan Šabaka řekl k funkci starosty, že je potřeba poděkovat lidem, kteří obětují a věnují svůj 
volný čas práci pro obec. 

Paní Michnová se dotázala, zda je možné ve zrychleném řízení udělat chodníky a jak byl 
pojištěn obecní majetek. 

Zastupitel pan Říha odpověděl, že majetek obce byl pro případ povodně pojištěn na 
1.000.000,- Kč. Ve věci oprav chodníků sdělil, že je rozdíl, jestli se jedná o řešení krizové 
situace ve stavu nebezpečí, který je vyhlášen do 13.11.2024 a obnovou. Řešení krizové 
situace znamená pouze zasypání chodníků, ne jejich obnova. 

Místostarosta obce pan Dofek řekl, že je potřeba zabezpečit do zimy chodníky, ať jsou 
bezpečné. 

Pan Fabián se dotázal, zda obec nezvažuje koupi vlastní techniky, např. bagru. 

Zastupitel pan Říha řekl, že zastupitelstvo se již dříve shodlo na tom, že by obec techniku 
zakoupila. 
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Paní Poley navrhla, aby měla obec nezávislý vodohospodářský projekt a osobu, která by se 
problematikou zabývala v případě Radimi ve spolupráci s obcí Krasov.   

Starostka obce paní Heinischová sdělila, že spolupráce s obcemi bude probíhat. 

Paní Poley se dotázala, zda se bude řešit Radim, protože přehrada v Nových Heřminovech 
pro Radim nic neřeší. 

Pan Mlčoch řekl, že ohledně úprav na toku je potřeba tlačit na povodí toho toku. 

     

 

17. Závěr 

Zasedání zastupitelstva předsedající ukončil ve 20:00 hodin. 

Seznam příloh 

1. Prezenční listina 
2. Slib 
3. Dodatek ke smlouvě o dílo ze dne 19.9.2023 
4. Rozpočtové opatření č. 15/2024 
5. Pravidla pro poskytování finančního příspěvku z rozpočtu obce Brantice na pomoc 

domácnostem postiženým povodní 
6. Otevřený dopis zastupitelstvu obce Brantice 
7. Výzva na podporu pana starosty 
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